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Biotechnologie propojí vědce s podnikateli 

České Budějovice 15. října 2013 

 

Více než stovka vědců a podnikatelů z České republiky, Rakouska a Německa se ve čtvrtek 17. října 
setká v českobudějovickém hotelu Clarion při konferenci Biotechnologie 2013, která je dosud největší 
takto  zaměřenou  akcí  v  tuzemsku.  Budou  mluvit  například  o  výzkumu  nových  léčiv,  o  výrobě 
nanovláken a dalších novinkách, jež mohou úspěšně uplatnit v praxi i malé a střední podniky.  

„Moderní biotechnologie jsou velkým příslibem pro lidstvo a po zásluze se k nim upírá velká pozornost 
a naděje. Jsou zárukou technologických přístupů přátelských k našemu životnímu prostředí, ale také 
příslibem k vytváření nových pracovních míst pro široké spektrum profesních kvalifikací,“ shrnul rektor 
Jihočeské univerzity Libor Grubhoffer, který je odborným garantem konference. 

Využívání biotechnologií má tisíciletou historii například v potravinářství, medicíně či v zemědělství. 
Touto  formou vznikají  třeba mléčné produkty, pivo, víno nebo  léčiva. K hitům poslední doby patří 
analýza lidského genomu, náhrada lidských orgánů, genová terapie a nano‐biotechnologie. Smyslem 
této konference je propojit výzkumníky s podnikateli a poradit jim, jak účinně spolupracovat a kde na 
to získat peníze.  

České Budějovice hostí tuto prestižní akci hlavně proto, že ve městě už dlouhou dobu funguje úzké 
propojení  Jihočeské  univerzity  a  Biologického  centra  Akademie  věd  ČR.  Díky  tomuto  zázemí  na 
konferenci  přijedou  špičkoví  vědci  a  výzkumníci,  poradci  s mezinárodními  zkušenostmi  i  ředitelé 
úspěšných biotechnologických klastrů a firem. „Velký zájem odborníků o naši konferenci  je zárukou, 
že účastníci budou mít příležitost navázat velmi cenné kontakty i zajímavá a perspektivní partnerství,“ 
uvedla ředitelka pořádající Jihočeské agentury pro podporu inovačního podnikání Petra Vachová. 

Součástí programu bude křest česko‐anglické Biotechnologické ročenky 2012, která přináší komplexní 
a věcný přehled o biotechnologických oborech ve vědě a výzkumu i v komerční sféře. Je v ní aktuální 
zastoupení firem a vědeckých institucí ve všech kategoriích: od rostlinných a živočišných směrů přes 
environmentální  a průmyslové  zaměření  až po biomedicínu  a  farmacii. Ročenku nedávno  zveřejnil 
oficiální  portál  českých  biotechnologií  Gate2Biotech,  na  němž  lze  najít  její  interaktivní  digitální 
databázi. Tento portál spojuje biotechnologickou komunitu ve střední Evropě a mapuje aktuální dění 
v těchto oborech, které  jsou zárukou šetrného přístupu člověka k přírodním zdrojům, energetickým 
nárokům a stále více se prolínají se světem biomedicíny a farmacie. 

Podrobnější informace: 

Ing. Petra Vachová, ředitelka Jihočeské agentury pro podporu inovačního podnikání o.p.s. 

Tel: +420 385 310 032, +420 608 572 258, e‐mail: vachova@jaip.cz 
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Tři otázky pro rektora Jihočeské univerzity prof. RNDr. Libora Grubhoffera, CSc., který je odborným 
garantem konference Biotechnologie 2013 

 

Co si od tohoto setkání slibujete? 

Česká  republika má bohatou  tradici  v  klasických biotechnologiích už  z minulého  století  ‐  z období 
mezi oběma světovými válkami. Má též potřebné zkušenosti se vzděláváním a vědeckým výzkumem. 
Pokud však jde o moderní biotechnologie, přešlapuje do značné míry na místě. Cílem této konference 
je  proto  určitá  inventura  aktivit  a  reálných  možností,  které  má  naše  země  k  dispozici,  jakož  i 
provokace  k  dynamickému  rozvoji  moderních  biotechnologií  u  nás.  Věřím,  že  po  tomto  setkání 
začnou  výzkumní  pracovníci  na  jedné  straně  a  podnikatelé  na  druhé  straně  bez  otálení  hledat 
společnou řeč. 

 

V čem je konference významná pro jižní Čechy? 

Jejímu regionálnímu kontextu přikládám zvláštní význam. Jihočeský region se značným personálním, 
vzdělávacím  i  hmotným  potenciálem,  a  to  zemědělskou  a  potravinářskou  tradicí  i  nenarušeným 
životním prostředím,  je přímo  ideálním  koutem  České  republiky  k  rozvoji průmyslu  a drobného  či 
středního podnikání v oblasti moderních biotechnologií.  

 

Čím může prospět Jihočeské univerzitě? 

Rozvoj  biotechnologií  je  velkou  šancí  pro  naše  univerzity  a  jejich  přírodovědně‐technologická 
zaměření,  které  mají  jedinečnou  příležitost  ve  spolupráci  s  nově  ustavenými  evropskými  a 
regionálními centry excelence zapojit do výzkumně vývojové práce studenty a pedagogy, a výrazně 
tak zkvalitnit vzdělávání odborníků v oblasti biotechnologií pro nové tisíciletí. To samozřejmě platí  i 
pro Jihočeskou univerzitu, která k tomu má řadu vhodných oborů. 


